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Divadelní technika
bude asi levnìj�í

LOUNY (rtl) - Na pøelomu èervence a srpna
opìt zasedala konzultaèní skupina lounské
mìstské rady, která se zabývá rekonstrukcí
Vrchlického divadla. �Podrobnì jsme se zabý-
vali rozvr�ením vnitøních prostor, kontroloval
se projekt, hovoøilo se o vedení vody a plynu
do divadla,� øíká lounská místostarostka Vìra
Mirvaldová. Do detailu se také hovoøilo
o venkovním øe�ení budovy, které bude po-
dobné dne�nímu. �Drobné úpravy se týkají jen
vzhledu divadla z ulice Na Valích. Celé divadlo
bude bezbariérové vèetnì pøístupu z této uli-
ce,� øíká místostarostka. Hodnì se také mluvilo
o divadelní technice, která byla pùvodnì pro
radní zdrojem mnoha obav - pøedev�ím pro
vysokou cenu, která mohla zvrátit pøedstavy
mìsta o padesáti milionech za celou opravu
divadla. Nakonec se zdá, �e mìsto zvolí pod-
statnì levnìj�í cestu: �Oproti pùvodním pøed-
pokladùm jsme se rozhodli nenakupovat
tolik nové techniky a pou�ít repasovanou,�
øíká Mirvaldová. Na projektu divadla se dále
pracuje, mìl by být dokonèen poèátkem
podzimu. V záøí by se konzultaèní skupina
lounské mìstské rady mìla zabývat interié-
ry divadla.

Japonská firma
zahájila stavební øízení

LOUNY (rtl) - Tajemník lounské radni-
ce Jan Kerner jednal s pøedstaviteli japon-
ské firmy Fujikoki o podmínkách výstav-
by nové továrny v Lounech. Fujikoki hod-
lá vyrábìt v prùmyslové zónì v Lounech
komponenty pro automobilový prùmysl.
Japonská spoleènost letos na jaøe zakou-
pila v prùmyslové zónì Louny - jihový-
chod pozemek o velikosti 4,5 hektaru.
Vlastní stavební øízení zaèalo poèátkem
srpna. Nové výrobní provozy hodlá Fuji-
koki postavit do podzimu pøí�tího roku
a novou práci by mìlo u japonské spoleè-
nosti najít a� 150 lidí. V rámci stavebního
øízení bude muset spoleènost jednat se 24
rùznými organizacemi, kterých se dotýká
výstavba v lounské prùmyslové zónì. Tato
skuteènost tak mù�e zásadním zpùsobem
ovlivnit zahájení výroby automobilových
souèástek japonské firmy Fujikoki v Lou-
nech. Ve stejném oboru se u� døíve roz-
hodla v Lounech investovat dal�í japonská
spoleènost Aisan.

Radní byli nespokojeni
s úklidem

LOUNY (rtl) - Nespokojenost se zprávou
o prùbìhu blokového èi�tìní mìsta od konce
bøezna do poloviny kvìtna a nespokojenost
s dohledem nad konáním úklidu vyslovili loun-
�tí radní. Za v�echno mù�e místostarostka Vìra
Mirvaldová: �Vypravila jsem se s øeditelem
mìstské policie na namátkovou kontrolu, abych
zjistila, jak úklid probíhá. Vybrala jsem si jednu
z èástí mìsta a zjistila, �e je tam hrozný nepo-
øádek. Po�ádala jsem odbor místního hospo-
dáøství, který na úklid dohlí�í, aby mi sdìlil, jak
úklid probíhá. Chtìla jsem zdùvodnìní, dostala
jsem nicneøíkající fráze, které nekonstatovaly,
proè byl v kontrolované èásti mìsta nepoøá-
dek,� øíká místostarostka. Proto radní vyslovili
s prùbìhem èi�tìní mìsta a dozorem nad ním
nespokojenost. Mìstská rada si vy�ádala no-
vou zprávu a chce i dal�í informace - napøíklad
kolik bylo odta�eno pøi úklidu �patnì parkují-
cích vozidel (podle dostupných pramenù to
bylo od zaèátku roku 18), kolik bylo øidièùm
ulo�eno pokut, zda pøi úklidu jednotlivých
blokù mìsta nedochází k odchylkám oproti
plánu. Radnice má na práci celé prázdniny a je
mo�né, �e v záøí se doèkáme i zmìn v úklidu
Loun.

Veselý svatý Vavøinec� Stovky náv�tìvníkù pøijely v sobotu na tradièní lubeneckou pou�, aby si u�ily legrace a pou�ových
radovánek. K oblíbeným atrakcím vedle kolotoèù a houpaèek patøili i roztomilí poníci. Více v èlánku na této stranì Svobodného hlasu.

n Pùjde o miliardy korun
Po rychlém zaèátku do�el vládì dech - tak by

se dala shrnout situace kolem plánované refor-
my veøejné správy. Ta mìla probíhat v nìkolika
etapách. Mimo jiné mìly v prosinci 2002 za-
niknout dne�ní okresy a jejich pravomoci pøe-
vzít povìøené mìstské úøady. Na území dne�-
ního lounského okresu mìly vzniknout tøi nové
správní obvody: Podboøansko, �atecko a Loun-
sko. Jak se ale ukazuje, vláda nejen�e nestíhá
pracovat podle programu, který pøijala, ale
pravdìpodobnì i ustoupí od vzniku nìkterých
povìøených úøadù - pokud rovnou nezachová
dne�ní okresy. Rozsáhlá reforma veøejné sprá-
vy, spojená se vznikem nových povìøených
úøadù, je toti� nad finanèní mo�nosti státu,
systematicky zadlu�ovaného hospodaøením
ODS a ÈSSD. �Øíká se, �e reforma veøejné
správy se zadrhne právì na cenì, kterou musí
stát vlo�it do vzniku nových úøadù. Pùjde
o miliardy korun, radnice nìkterých mìst se
k problému staví tak, �e pokud stát od nich
nìco chce, musí jim za to zaplatit,� popisuje
tajemník podboøanské radnice Martin Gutzer.
Logicky se nabízí vysvìtlení, �e peníze, které
dnes na svùj provoz èerpá souèasný okresní
úøad, by mìly být rozdìleny mezi pøipravova-
né povìøené mìstské úøady. Jen�e novì vzni-
kající povìøené úøady budou (narozdíl od dnes
fungujících okresních) potøebovat pøedev�ím
mohutné investice do oprav budov a nákupù
kanceláøské a výpoèetní techniky. Jen v Pod-
boøanech si podle odhadù vy�ádá nastìhování
nových úøedníkù témìø 20 milionù korun.
n Nechceme slevu zadarmo

Podboøany, které o získání statutu povìøe-
ného mìstského úøadu usilují u� témìø rok, jej
díky politické spøíznìnosti starosty Podboøan
Josefa Èeròanského s dne�ním pøedsedou vlá-
dy Milo�em Zemanem mají témìø na dosah
ruky. Proto�e ale hrozí, �e vláda nakonec buï
reformu úplnì zastaví nebo zásadním zpùso-
bem zredukuje poèet navr�ených povìøených
mìstských úøadù, rozhodli se podboøan�tí za-
stupitelé vydat prohlá�ení, v nìm� naznaèují,
jak hodnì jim o nový správní obvod jde. To je
urèitì pozitivní signál, zará�í ov�em formulace
usnesení, které svoji servilitou socialistické
vládì mo�ná u� pøestupuje hranice únosnosti:

n Jeden za osmnáct a druhý...
POSTOLOPRTSKO - Vy�etøovatel

obvinil z kráde�e a poru�ování domovní
svobody dva bratry (1980 a 1978) z Po-
stoloprt. Mlad�í od èervna do souèasné
doby odcizil pøívìsný vozík za osobní
automobil ve Vrbce; z batohu, který byl
volnì polo�ený u stanu u Bøezna, odcizil
mobilní telefon a v ulici Zahradní v Posto-
loprtech odcizil horské jízdní kolo. Spolu
pak odcizili dvì horská kola opìt v Za-
hradní ulici v Postoloprtech. Zpùsobená
�koda èiní 280.188 Kè.
n �el pro sváøeèku

HOLEDEÈ - Z pátku na sobotu vnikl do
dílny lesního provozu Holedeè - Lhota
neznámý zlodìj. Odstranil zámek zaji��u-
jící bránu do areálu lesní �kolky a po
rozbití okna vnikl do dílny, kde odcizil
kompletní sváøecí soupravu za 10.000 Kè.
n Vozík nebyl zaji�tìn

LIBÈEVES - V nedìli odcizil neznámý
pachatel v Libèevsi pøívìsný vozík za
osobní automobil, zaparkovaný vedle
domu bez zaji�tìní. �koda èiní 5.000 Kè.

Kpt. Jaroslav Jenèek,
Policie ÈR Louny

Lubenecký erb
z tvarohu a máku

LUBENEC (to�) - Vavøinecká pou� pøilákala
do Lubence o víkendu davy náv�tìvníkù. Zaèa-
la v pátek country veèerem s kapelou Prùvan
a protáhla se do druhé hodiny ranní. V sobotu
pokraèovala turnajem v malé kopané O pohár
starosty. Loòský vítìz, dru�stvo obecního
úøadu, se nevyznamenal: starosta Bohumil
Peterka pøiznal, �e úøedníky páteèní country
zmohla. Turnaj vyhrály Le�ky A, druhý skon-
èil Lutos, tøetí Dukla. Po poledni se odehrálo
klání internacionálù (nad 55 let) s fotbalistkami
z Vroutku. Zápas skonèil 0:0, na penalty 7:7.
Neobyèejné pøízni �en se tì�ilo vystoupení
Zlatých paroháèù a Jakuba Smolíka: �Noc s ním
a pak bych mohla umøít,� dala se sly�et star�í
paní. O pouti probíhaly i dal�í soutì�e: nejkrás-
nìj�í koláè (tvarohový a makový erb Lubence)
upekla Marie Kiessewetterová. Soutì� v nasá-
vání vína ko�týøem vyhráli Jana Klanicová
z Mostu a Jiøí Karásek z Vroutku. Dìtem se líbila
výstava drobného zvíøectva místních chovatelù.
Nadchly je exoti, holubi, morèata, ukázka nìko-
lika plemen králíkù. Nejvíce o sobì dávala vìdìt
pruhovaná selata pastevních prasat. Pøedseda
lubeneckých chovatelù Václav Benda èastoval
náv�tìvníky pou�ovými koláèky a dortíky.

Milosrdné kopøivy
a bezinky

Nápad lounské radnice sdru�it se
s obcemi v okolí a spoleènì postupovat
pøi likvidaci èerných skládek nepadl prá-
vì na úrodnou pùdu. Nìkteré obce tuto
my�lenku rovnou odmítly, jiné se neozva-
ly. Jen ètyøi jsou pro. To je samozøejmì
málo, i kdy� alespoò nìco. Stojí pøinejmen-
�ím za zamy�lení, proè se ostatní nechtìjí
pøipojit, kdy� lounská radnice nabízí své
mo�nosti a dlouhodobé právní zku�enos-
ti s likvidováním èerných skládek - a od
tìch druhých po�aduje jen spolupráci
a finanèní pøispìní. Kdyby byl v�ude
v okolí Loun takový poøádek, nikoho by
nepøekvapilo, �e se starostùm soused-
ních vesnic do sdru�ení proti èerným
skládkám nechce. Jen�e on není. Od úno-
ra jsme nachodili v okolí Loun pì�ky
témìø dvì stovky kilometrù - a stále
s jediným zji�tìním: nepoøádku je v�ude
hodnì. Není nic hor�ího, ne� vyjít si pár
metrù za mìsto v oèekávání, �e tam bude
alespoò trochu pøírody, a nalézt tam jen
plastové láhve, krabièky od cigaret nebo
jiný odpad. Co v zimì pøikryl sníh a v létì
kopøivy a bezinky, bylo hodnì vidìt na
jaøe. Teï u� odpad zase na chvíli není
moc na oèích, ale na podzim se zase
objeví. Je pak smutné poslouchat nìkteré
starosty, jak si stì�ují, �e jen tì�ko se
staneme zajímavým cílem turistù, kdy�
jedním dechem øíkají, �e není dùvod spo-
leènì postupovat proti èerným skládkám.
Nebo se vám snad líbí v Krkono�ích èi
Beskydech proto, �e tam v ka�dém køoví
le�í vyhozená televize nebo krabice od
mléka?

David Hertl

Rekord v re�ii Chrámu
chmele a piva

�ATEC (rtl) - Husitská ba�ta v �atci bude
bìhem leto�ní �atecké doèesné zapùjèena ob-
èanskému sdru�ení Chrám chmele a piva. To by
zde mìlo prezentovat svoji dosavadní èinnost.
Pøipraveny budou zajímavé výstavní exponá-
ty z doby �homolupulù�, tedy prvních pijákù,
dále letos v dubnu objevený hrob �prvního
pivaøe�, prodávat se budou propagaèní pøed-
mìty. �Budeme také poskytovat informace
o pøipravovaném rekordu v soutì�i o nejvìt�ího
hada z pivních kelímkù, která probìhne v sobotu
1. záøí v 16.30 hodin,� øíká Vladimír Vale� ze
sdru�ení. Mezi nejpodstatnìj�í aktivity Sdru�e-
ní patøí vybudování Chrámu chmele a piva v �atci,
který kromì vlastní budovy nabídne i komplexní
projekt cestovního ruchu na Lounsku, Rakov-
nicku, Podboøansku a �atecku. Získat prostøed-
ky pro velký projekt mají i jednání s øediteli
pøedních èeských pivovarù. Po rozpaèitých jed-
náních v Plzni probìhla bìhem èervence schùzka
s vedením pivovaru v Kru�ovicích, kde byli
zástupci �atecké radnice a Sdru�ení pøijeti mimo-
øádnì kladnì a nabídnuta jim pomoc. Druhý
srpnový týden nav�tívili s nabídkou spolupráce
na projektu Chrámu chmele a piva vedení pivo-
varù v Èeských Budìjovicích.

Èeský diplomat a historik Vlastimil Kybal
(1880 - 1958) patøí k lidem, které se totalitní
re�imy nejprve Protektorátu a pozdìji komu-
nistického Èeskoslovenska sna�ily vymazat
z dìjin. Významný meziváleèný èeský diplo-
mat a autor ojedinìlých historických prací
pocházel z Èernochova a zemøel ve Washing-
tonu. Uvedení nové kní�ky bylo pojato velko-
ryse, dùvodem byla zcela urèitì náv�tìva Ky-

balova syna Dalimila, který se do rodné vlasti
pøijel podívat ze Spojených státù; ale i zájem
Èeské televize, která na setkání v Lounech
pøedtoèila první minuty chystaného dokumen-
tu o Kybalovì �ivotì. Novou kní�ku pøedsta-
vili spoleènì autor Jaroslav Hrdlièka, historik,
který se Kybalovi soustavnì vìnuje u� nìkolik
let a jeho� péèí byla v létì 1999 na Kybalovì
rodném domì v Èernochovì odhalena i pamìtní

deska, a editor Ivo Markvart. Útlá kní�ka, která
v minulých dnech vy�la, je podle v�eho publi-
kací pro nej�ir�í veøejnost. �Máme obrovské
mno�ství materiálu a ze Spojených státù pøi-
chází dal�í a dal�í. Dokumenty, fotografie,
osobní deníky, �ivotopisy. Objevujeme stále
nové a nové skuteènosti. Získali jsme dokonce
i �est filmù,� øíká Hrdlièka. Podle nìj vnese
nový materiál je�tì více svìtla do �ivota diplo-
mata a historika Kybala. Objeví se patrnì i nové
zápisky z Èernochova, co� by prý mìlo zají-
mat zejména regionální historiky.

Syn Vlastimila Kybala Dalimil byl hned ved-
le nové kní�ky dal�ím pøekvapením setkání.
Tichého a nenápadného mu�e byste mo�ná na

Nová kní�ka o Vlastimilu Kybalovi uvedena na trh
n Významný rodák z Lounska se doèkal první publikace
LOUNY (rtl) - Minulou støedu byla v sálku Mìstské knihovny Louny poprvé pøedstavena
nová kní�ka �Vlastimil Kybal doma a v exilu� autora Jarosla Hrdlièky. Kní�ku vydal
Obecní úøad Peruc ve spolupráci s lounským obèanským sdru�ením Knihovna tøetího
tisíciletí a Mìstskou knihovnou Louny.

ulici pøehlédli. Pøesto má za sebou kariéru
leteckého a raketového konstruktéra, po-
radce amerického prezidenta Eisenhowera,
pracoval na americkém vesmírném progra-
mu. Dalimil Kybal vyu�il oficiálního uvede-
ní nové kní�ky a pøivezl do Loun nìkteré
unikátní �kusy� z otcovy pozùstalosti -
nìkteré osobní potøeby z psacího stolu, ale
také mexickou keramiku a majské so�ky.
Vìnoval je lounskému muzeu, za které uni-
káty pøevzala Stanislava Profousová. Sta-
rosta Peruci Josef Vilhelm slíbil, �e perucká
radnice Kybalovi otevøe pamìtní síò. Po
oficiálním programu v Lounech odejel Dali-
mil Kybal na náv�tìvu Perucka.

�V souvislosti s reformou veøejné správy pøi-
jalo mìstské zastupitelstvo usnesení, �e bude
respektovat vìcné a finanèní podmínky, které
vytvoøí stát pro dokonèení veøejné správy.�
Jinými slovy - pokud by stát snad chtìl, aby mu
mìsta za získání povìøení je�tì platila, Podbo-
øany to urèitì rády udìlají.
n Kam s novými úøedníky?

Podboøan�tí zastupitelé své usnesení tak-

to nechápou a spí�e se domnívají, �e stát
�alespoò nìco� po�le. �Stát nemù�e být
snad tak naivní, aby si myslel, �e ho reforma
veøejné správy nic stát nebude. Peníze na
provoz dne�ních okresních úøadù jsou, vèet-
nì prostøedkù na opravy tìchto budov. Staèí
je pøevádìt na úèty budoucích povìøených
mìstských úøadù,� øíká tajemník Martin
Gutzer. Mìsto Podboøany je podle nìj na
pøíchod nových úøedníkù pøipraveno - èást
objektù, kam by pracovníci nového povìøe-
ného mìstského úøadu mìli pøijít, u� rekon-
struuje. Hovoøí se také o tom, �e mìsto by
bylo ochotno odkoupit od dru�stva Jednota

objekt na podboøanském námìstí, kde døíve
okresní úøad býval. Tady bude ale nutné
znát cenu, za kterou by Jednota objekt pro-
dala. �S tím by byla spojena investice, ale jde
pøeci jen o reprezentativní budovu na ná-
mìstí a na dlouhou dobu, tak�e je to pocho-
pitelné,� dodává tajemník. O objektech pro
nové úøedníky se podrobnì diskutovalo také
na srpnovém jednání mìstské rady. Radnice
oèekává pøíchod asi tøiceti nových lidí. �U�
mne nav�tívila asi stovka lidí, ucházejí se o
místo. Ale opravdu pro nì nebudeme mít
místo, pøijdou k nám lidé z okresního úøa-
du,� opakuje tajemník.

Podboøany èekají na rozhodnutí státu
n Mìsto se zaøídí, jak bude erár potøebovat
PODBOØANY (rtl) - Podboøany stále nemají jasno v tom, zda se mìsto stane po zániku
okresních úøadù povìøeným mìstským úøadem a tím i støediskem správní oblasti
Podboøanska.
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Nej�ir�í nabídka nemovitostí
právì dnes!

Kupujete nebo prodáváte dùm? V dne�ním vydání
Svobodného hlasu pøíloha NEMOVITOSTI!


